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PROTOKÓŁ NR I/15 

z zebrania sprawozdawczo – wyborczego Sołectwa Kujawska 

4 marca 2015 r. 

 

T. Głowski – Przewodniczący Rady Sołeckiej – powitał władze miasta oraz zebranych 

mieszkańców.  

W I terminie zebrania kworum brak, kolejne zaplanowano na godz. 17.15. 

W II terminie zebrania – uczestniczy 67 mieszkańców, 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 

 

T. Głowski – odczytał porządek obrad. Czy są uwagi ? 

Nie zgłoszono. 

Kto za przyjęciem porządku obrad ? 

Wszyscy – za. 

Ogłoszenie o zebraniu stanowi zał. nr 2 

 

T. Głowski – Kto mieszkańców jest za 7 osobowym składem do rady sołeckiej ? 

Większość mieszkańców za, przy  

3 głosach – wstrzymujących się. 

 

T. Głowski – Prośba o podawanie kandydatur do pracy w Komisji Skrutacyjnej ? 

Zgłoszono: 

1. Patrycję Twardowską – wyraziła zgodę, 

2. Patrycję Szewczyk – wyraziła zgodę, 

3. Jolanta Gruszka – wyraziła zgodę.  

 

T. Głowski – Kto jest za zamknięciem listy ?  

Wszyscy – za. 

 

B. Frączak – przedstawiła sprawozdanie z działalności Rady Sołeckiej – zał. nr 3. 

 

T. Głowski –Kto jest za przyjęciem sprawozdania ?  

Większość mieszkańców za, przy  

4 głosach wstrzymujących się. 
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T. Głowski – prośba o zgłaszanie kandydatur na Sołtysa Soł. Kujawska. 

Zgłoszono: 

1. Romana Torzewskiego, 

2. Marzannę Szewczyk. 

 

T. Głowski – Kto jest za zamknięciem listy kandydatur na Sołtysa ? 

Wszyscy mieszkańcy - za 

  

Komisja Skrutacyjna przystąpiła do pracy (wypisywanie kart do głosowania, rozdanie, 

podliczenie głosów). 

 

Burmistrz T. Substyk  - poinformowała mieszkańców, że na sesji nadzwyczajnej RM, Radni 

podjęli uchwałę o odmowie likwidacji Spółki Wodnej „Kapuściska”. Nie możemy pozwolić 

na podniesienie cen za wodę i ścieki. Przygotowujemy porozumienie na naszych zasadach, 

zobaczymy jak się sprawa dalej rozwinie. Planujemy również spotkanie z Prezydentem 

Miasta Bydgoszcz w tej sprawie.  

Ponadto w 2015 roku planujemy: 

- zakończenie rekultywacji na terenach po byłej Nasycalni, 

- zakończenie modernizacji Soleckiego Centrum Kultury, 

- zakończenie II etapu budowy Punktu Obsługi Pasażera w ramach projektu BiT City, 

Ponadto jesteśmy w toku opracowywania układu drogowego na terenie Gminy oraz programu 

dot. gospodarki niskoemisyjnej.  

 

Patrycja Szewczyk – odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej, w wyniku tajnego głosowania 

na Sołtysa Soł. Kujawska wybrano Panią Marzannę Szewczyk – protokół stanowi zał. nr 4. 

 

T. Głowski – prośba o podawanie kandydatur do rady sołeckiej ? 

Zgłoszono następujące osoby: 

1. Robert Fałek – wyraził zgodę, 

2. Sylwia Grzegorzewska – wyraziła zgodę, 

3. Roman Torzewski – wyraził zgodę, 

4. Grażyna Figura – wyraziła zgodę, 

5. Agnieszka Dorawa – wyraziła zgodę, 

6. Tomasz Głowski – wyraził zgodę, 

7. Patrycja Dziadkowiec – wyraziła zgodę, 

8. Joanna Piaskowska – wyraziła zgodę, 
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9. Mateusz Czyżewski – wyraził zgodę, 

10. Bogumiła Frątczak – nie wyraziła zgody, 

11. Arkadiusz Mielecki – nie wyraził zgody, 

12. Joanna Kuszaj – wyraziła zgodę, 

13. Janusz Megger – wyraził zgodę, 

14. Bożena Szuman – wyraziła zgodę, 

15. Anna Kamieńska – wyraziła zgodę. 

 

T. Głowski – Kto jest za zamknięciem listy ? 

Wszyscy mieszkańcy – za 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – dodała, że dla rozwoju naszej Gminy szczególnie ważna 

będzie realizacja projektu dot. budowy platformy mulitmodalnej - przeładunkowego węzła 

transportowego, w którym będą krzyżować się systemy komunikacji drogowej, kolejowej, 

lotniczej i śródlądowej. Platforma multimodalna to jeden z wniosków samorządu 

województwa kujawsko-pomorskiego, złożony Ministerstwu Infrastruktury  

w ramach przygotowywanych przez ten resort polskich propozycji zmian dotyczących 

transeuropejskich sieci transportowych. Dokładnej lokalizacji platformy na dzień dzisiejszy 

nie znamy.   

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG - Gmina opracowała karty projektowe w ramach 

Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych m.in. dot. rewitalizacji Placu Jana Pawła II, 

zagospodarowanie terenów w parku miejskim, po byłym „ogródku jordanowskim” w pobliżu 

ronda, terenu przy Muzeum Solca, budowy ścieżek rowerowych, utworzenie 3 stacji 

rowerowych, monitoring miasta, projekty dot. usuwania azbestu, zielone siłownie. 

 

Mieszkańcy zgłosili następujące problemy sołectwa: 

- wycinki drzew przy posesji Średnia 74  

- podłączenia mieszkańców posesji z ul. Powstańców do sieci kanalizacyjnej, 

 

T. Substyk – Zakład Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. ma obowiązek opracować nowy plan 

rozwoju i modernizacji sieci wodno – kanalizacyjnej od 1.01.2016 r. Mieszkańcy będą na 

bieżąco informowani o przebiegu budowy nowych sieci wod. – kan.   

 

C. Ball – Dyrektor WUM – sprawdzimy zasadność wycinki drzew  

- konieczności postawienia jednej z planowanych stacji rowerowych przy ul. Lipowej, 



 4 

- braku oświetlenia na ul. Cisowej oraz ul. Kujawskiej, 

 

C. Ball – Dyrektor WUM -  obecnie realizujemy doświetlenia niektórych miejsc. ENEA – 

operator i właściciel większości oświetlenia w Solcu Kujawskim w ramach kwoty z 

amortyzacji wykonał doświetlenie ul. Młyńskiej. Resztę pieniędzy przeznaczymy na 

doświetlenie miejsc, w których chodzi o bezpieczeństwo komunikacyjne. 

 

- niebezpiecznego skrzyżowania ul. Kujawska i Tartaczna, 

-braku działań inwestycyjnych ze strony Gminy na terenie Sołectwa Kujawska (brak chodnika 

przy drodze prowadzącej do szkoły, brak oświetlenia, poprawiającego bezpieczeństwo dzieci 

idących do szkoły, braku sieci wodno – kanalizacyjnej na wielu ulicach sołectwa (R. 

Torzewski)  

- złego stanu ul. Sosnowej, Lipowej (jeśli Gmina nie otrzyma środków z dofinansowania  

z programów, to czy i tak zastaną te drogi zmodernizowane ?) – p. J. Kuszaj 

 

T. Substyk – Gmina w pierwszej kolejności stara się realizować te inwestycje, na które 

otrzymuje dofinansowanie np. ze środków Unii Europejskiej. Wiele inwestycji na terenie 

Gminy jest realizowana właśnie przy współfinansowaniu z UE. Dużo jest potrzeb, a budżet 

Gminy ograniczony. Radni RM przyjmując budżet na dany rok staje przed wieloma 

dylematami, które z inwestycji zostawić, a które wykreślić z budżetu. Dodała, że we wrześniu 

2014 r. Gmina złożyła do Samorządu Woj. Kujawsko – Pomorskiego wniosek  

o dofinansowanie inwestycji z RPO na przebudowę dróg gminnych ul. Lipowa, ul. Marsz. 

Józefa Piłsudskiego na odcinku od ul. Lipowej do ul. Tartacznej, ul. Sosnowa na kwotę 7 mln 

zł. Natomiast w projektach w ramach ZIT Gmina wpisała realizację 30 km dróg.  

 

- wyjaśnienia, kto jest zarządcą ul. Sosnowej, do kogo należy zgłosić jeśli zdarzy się wypadek 

na tej drodze,  

 

B. Białkowska – jest to droga gminna, wszelkiego rodzaju zdarzenia należy zgłaszać na 

policje oraz do Wydziału Utrzymania Miasta. (telefon 52 3870169) 

 

- zwolnienia mieszkańców Soł. Kujawska z podatku np. na okres 4 lat, a środki finansowe  

z tego tytułu mieszkańcy wykorzystaliby na budowę dróg w sołectwie. 
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T. Substyk – Burmistrz może tylko w szczególnie uzasadnionych przypadkach umorzyć 

podatek np. jeśli wnioskujący znalazł się, z różnych przyczyn losowych w trudnej sytuacji 

życiowej i nie jest w stanie tego podatku płacić. 

 

Mateusz Czyżewski – jeśli Gmina nie otrzyma dofinansowania na budowę ul. Sosnowej i ul. 

Lipowej to czy wówczas środki z budżetu Gminy zaplanowane na ten cel w wysokości 6,7 

mln zł mogą zostać przeznaczone na budowę odcinka ul. Sosnowej 

 

T. Substyk – odpowiedziała, że jest to możliwe, ale musi na to wyrazić zgodę Rada Miejska. 

 

Patrycja Twardowska – odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej, w wyniku tajnego 

głosowania na członków do rady sołeckiej wybrano: 

1. Tomasza Głowskiego – przewodniczący  

2. Sylwię Grzegorzewską – z-ca przewodniczącego  

3. Mateusza Czyżewskiego 

4. Romana Torzewskiego  

5. Agnieszkę Dorawę 

6. Roberta Fałka 

7. Joannę Kuszaj. 

 

Ponadto mieszkańcy zwrócili uwagę na: 

- nieprawidłowe równanie dróg gruntowych m.in. w ul. Sosnowej i ul. Młyńskiej 

(pozostawiane są hałdy ziemi na środku) 

C. Ball – Dyrektor WUM – zwrócimy uwagę firmie, która na wiosnę rozpocznie równanie. 

Dodał, aby o tego typu zdarzenia zgłaszać bezpośrednio do WUM pod nr 387 01 69.  

T. Głowski – prośba do Dyrektora WUM, aby po każdym równaniu pracownicy z Urzędu 

sprawdzali czy równanie zostało prawidłowo wykonane. 

C. Ball – Dyrektor WUM – odpowiedział, że po każdym równaniu przeprowadzane są 

odbiory przez pracowników Urzędu. W pierwszej kolejności równane są drogi znajdujące się 

w najgorszym stanie.  

 

- przywrócenie kursowania autobusu do Soł. Kujawska 

T. Substyk – należy zebrać informację ile osób z Soł. Kujawska byłaby chętna korzystać  

z komunikacji autobusowej i przeanalizować te dane. 

T. Głowski – na zebraniu rady sołeckiej zbierzemy niezbędne informacje i ustalimy w jakich 

godzinach powinny kursować.  
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- utwardzenia np. tłuczniem ulicy Kopernika – dziury (p. Urbaniak), 

C. Ball – Dyrektor WUM – sprawdzimy tę drogę. 

 

- nie odbieranie w terminie, czyli zgodnie z harmonogramem odpadów segregowanych, 

popiołu przez pracowników ZGK sp. z o.o. Prośba również o większa ilość worków na 

odpady segregowane (p. J. Kuszaj)  

C. Ball – Dyrektor WUM – w tego typu sprawach należy dzwonić do WUM pod nr tel. 387 

0160, 387 0162 oraz 387 0165. Dodał, że pracownicy ZGK powinni zostawić taką ilość 

worków jaką zabrali z odpadami  

T. Substyk – przedstawiciel ZGK obecny na zebraniu Pan S. Wrycza w dniu jutrzejszym 

wyjaśni dlaczego tego typu sytuacje miały miejsce.  

 

- dostarczanie do świetlicy „Jagódka” kilku egzemplarzy „Soleckich Wiadomości Ratusza”  

- poprowadzenia sieci wodociągowej w ul. Kopernika (p. Urbaniak), 

S. Wrycza – kierownik Działu Wodociągów i Kanalizacji ZGK Sp. z o.o. – odpowiedział, że 

aby podłączyć do sieci wodociągowej 3 posesje w ul. Kopernika potrzeba wybudowania  

300 m sieci, ponieważ posesje te oddalone są znacznie od siebie. To z kolei generuje wysokie 

koszty dla zakładu. W br. ZGK przystępuje do budowy sieci wodociągowej w ul. Młyńskiej. 

Dla ZGK ważna jest liczba mieszkańców, którzy deklarują chęć przyłączenia się do sieci 

wodociągowej. Wystarczy podejść do ZGK i wypełnić odpowiednią deklarację. 

T. Substyk – na 70 posesji w ul. Młyńskiej tylko 30 z nich zadeklarowało chęć podłączenia 

się do sieci wodociągowej.   

 

- na brak sieci wodociągowej w ul. Lipowej, woda nie nadaje się do picia (p. J. Piaskowska) 

 

- odnowienie tablicy ogłoszeniowej oraz przystanku autobusowego przy skrzyżowaniu ul. 

Sosnowej i Lipowej oraz postawienia dodatkowej tablicy ogłoszeniowej w ul. Lipowej         

B. Białkowska – tablice będą na wiosnę odnawiane.  

Ponadto dodała, że niebawem zostanie ogłoszony przetarg na dzierżawę sklepu koło świetlicy 

„Jagódka”.  

  

Zebranie zakończono o godz. 20.00. 

                                            Przewodniczący Rady Sołeckiej 

                                              Tomasz Głowski 

Protokołowała 

Katarzyna Ciudzińska 
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